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UVODNE PREDSTAVITVE PREDSEDNIKA VLADE REPUBLIKE SLOVENIJE BORUTA 
PAHORJA NA 15. IZREDNI SEJI DRŽAVNEGA ZBORA V ZVEZI S PREDLOGOMA 

PRORAČUNOV REPUBLIKE SLOVENIJE ZA LETI 2010 in 2011 
Ljubljana, 9. oktober 2009 

 
 

PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Spoštovane kolegice poslanke in kolegi poslanci, 
gospe in gospodje. Pričenjam 15. izredno sejo Državnega zbora Republike Slovenije, ki sem 
jo sklical na podlagi drugega odstavka 58. člena ter drugega odstavka 60. člena Poslovnika 
Državnega zbora. 
 
Obveščam da se današnje seje ne morejo udeležiti naslednje poslanke in poslanci: mag. 
Andreja Rihtar pod 12. uri, Janja Klasinc, Janez Janša, Milan Gumzar, Ljubo Germič, Branko 
Marinič, Anton Urh, Franc Jurša, Matjaž Zanoškar, Alenka Jeraj, Milenko Ziherl, Marjan 
Pojbič, Roberto Battelli, Samo Bevk, Miro Petek, Marjan Bezjak in mag. Radovan Žerjav. 
 
Na sejo sem vabil predsednika Vlade, ministra za finance in druge predstavnike Vlade. 
Prehajamo na določitev dnevnega reda 15. izredne seje Državnega zbora. Prosim za 
pozornost in posluh. 
 
Predlog dnevnega reda ste prejeli s sklicem seje 5. oktobra 2009. Predlogov za širitev 
dnevnega reda nisem prejel. Prehajamo na določitev dnevnega reda. Državnemu zboru 
predlagam, da za današnjo sejo določi dnevni red, kot ste ga prejeli s sklicem. Prehajamo na 
glasovanje. Poslanke in poslance prosim, da preverite delovanje svoje glasovalne naprave. 
Glasujemo. Glasovanje teče. Navzočih je 58 poslank in poslancev, za je glasovalo 57, proti 
nihče. Ugotavljam, da je dnevni red 15. izredne seje Državnega zbora določen. 
 
Prehajamo na 1. TOČKO DNEVNEGA REDA - PREDSTAVITEV PRORAČUNSKEGA 
MEMORANDUMA ZA LETI 2010 IN 2011, PREDLOGA PRORAČUNA REPUBLIKE SLOVENIJE ZA 
LETO 2010 IN PREDLOGA PRORAČUNA REPUBLIKE SLOVENIJE ZA LETO 2011. Prehajamo 
na prvi del obravnave in sprejemanje predloga proračuna Republike Slovenije za leti 2010 in 
predloga proračuna Republike Slovenije za leto 2011 v Državnem zboru. Na podlagi tretjega 
odstavka 156. člena Poslovnika Državnega zbora bosta predsednik Vlade in minister za 
finance predstavila proračunski memorandum. Predlog proračuna Republike Slovenije za leto 
2010 in predlog proračuna Republike Slovenije za leto 2011. Ob tej predstavitvi ni razprave. 
Besedo dajem predsedniku Vlade Borutu Pahorju da predstavi navedene proračunske 
dokumente. Prosim gospod predsednik. 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Spoštovani gospod predsednik, spoštovane 
poslanke in poslanci. Proračun je temeljno orodje uravnoteženja javnofinančnih tokov. 
Razvojno ravnovesje želi Vlada, ki predlaga Državnemu zboru proračuna za leti 2010 in 
2011, doseči, prvič, z uvedbo k rezultatom usmerjenih proračunov za ti dve leti, drugič, z 
uvedbo fiskalnega pravila in tretjič, s strukturnimi prilagoditvami. Besedilo dokumenta glede 
zadnjega je priloženo vsem drugim dokumentom za to razpravo.  
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Zadnje makroekonomske napovedi mednarodnih institucij še vedno predvidevajo upad bruto 
domačega proizvoda, tako splošno kot tudi v večini naših najpomembnejših 
zunanjetrgovinskih partneric. Finančna kriza je povzročila občuten padec mednarodne 
menjave, nanjo pa je v pretežnem delu vezano naše gospodarstvo. Stabilizacija 
gospodarskih razmer v nekaterih večjih razvitih gospodarstvih sicer daje neko majhno 
upanje, da se bližamo, recimo temu, dnu krize in da si nekateri voditelji že drznejo govoriti o 
času, ko bomo pripravljali izhodne strategije, vendar pa bo po vseh napovedih to okrevanje 
izredno postopno. Zaradi začasne narave večine protikriznih ukrepov v mednarodnem okolju 
in pri nas je prišlo do zamika v prilagajanju trga dela. Proračunska oziroma gospodarska rast 
v državah evrskega območja bo tudi zaradi tega skromnejša od želene. Če smo ob rebalansu 
lahko ugotavljali, da je evro območje doživelo v prvih dveh kvartalih letošnjega leta močan 
padec BDP-ja in smo celo z nekim občudovanjem gledali proti vzhodnemu delu Evrope, 
omenjali smo, recimo, Poljsko - Poljsko zato, ker je tam domače povpraševanje veliko večje, 
niso tako odvisni od izvoznega -, lahko danes ugotovimo, da se tudi v večini trgovinskih 
partneric iz jugovzhodne in vzhodne Evrope letos pričakuje upad bruto domačega proizvoda 
in tudi pri njih se bo postopno okrevanje začelo šele v letu 2010 in 2011. Obstaja verjetnost, 
da bo okrevanje gospodarstva sicer hitrejše od napovedi.  
 
Kdor bi bil danes vedež ne bi bil revež. Seveda, če bodo obseženi monetarni in fiskalni 
ukrepi, ki so jih sprejele evropska centralna banka in vlade posameznih držav, tudi naša, 
imeli višje in večje pozitivne učinke od ocenjenih. Ne gre samo za to, da pri nas ugotavljamo, 
da kakšen od ukrepov ni prijel tako kot bi si želeli, to ugotavlja večina evropskih držav in kar 
je za nekatere najbolj zaskrbljujoče, morda so ukrepi, ki so prijeli za nek kvartal sedaj že 
poniknili in bo namesto črke L, torej po velikem padcu BDP-ja in pričakovanih stagnacij vrsto 
let, prišlo do tako imenovanega dvojnega W. Samo poglejte napovedi nemške avtomobilske 
industrije in vsi tisti, ki vemo kako pomembna je za slovensko gospodarstvo bomo imeli ob 
napovedih za postopno gospodarsko rast v letu 2010 in 2011 nekoliko skromnejša upanja.  
 
V letošnjem letu po napovedih Umarja, pravim, to je napoved Umarja, to je služba, ki je pod 
mojo ingerenco, in se mi zdi prijazno, da je služba, ki je pod mojo ingerenco bila najbolj 
konservativna v oceni gospodarske rasti na letni ravni, ocenjuje, da bomo imeli letos 7,3% 
padec BDP-ja, drugi napovedujejo okrog 5,5%. Kakorkoli že moramo ugotoviti razloge, dva 
sta ključna, močen upad izvoza, letos se bo skrčil skoraj za 18% in investicije v osnovna 
sredstva, ki bodo upadla za 21%. Pogoji financiranja se zaradi uvedenih protikriznih ukrepov 
v drugi polovici leta izboljšujejo, kar kaže ponoven porast kreditne aktivnost bank. Ali sem 
kot predsednik Vlade in ministrski zbor zadovoljen z aktivnostjo bank njihova stvar je, stvar 
uprav in nadzornih svet, da delajo v korist bank, ampak če pogledam splošno korist, ki jo 
ima družba od njihovih aktivnosti lahko ugotavljam, da še vedno sedijo na vreči denarja in 
čakajo boljše čase za poslovno kreditiranje. Makroekonomski interes bi bil, da končno 
začnejo opravljati svoje delo in denar, ki so ga dobile z garancijo države začnejo posojati 
podjetjem, ker ta ostajajo vse bolj brez njega. In ko imamo potem sestanke s predstavniki 
delodajalskih združenj lahko ugotavljamo, da namesto ukrepov, ki smo jih sprejeli tukaj vsi 
in naj bi sprostili kreditni krč, ta krč ne popusti, ker so banke previdne bolj kot bi bilo treba, 
domače še bolj kot tuje in sedijo na denarju, ki smo ga mi zagotovili in se v bistvu hranilnice 
namesto banke, ampak pravim, stvar nadzornih svetov in bank je, da vodijo politiko, za 
katero ocenjujejo, da je pravilno. 
 
Ob visoki rasti sredstev za zaposlene, kar mislim, da je v redu ter vplivih lanskih in letošnjih 
ukrepov fiskalne politike se bo letos povečala le državna potrošnja. Prihodnje leto torej vsi 
tudi mi napovedujemo umirjanje recesije, zaradi umirjanje recesije v mednarodnem okolju 
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bo naše gospodarstvo, tako predvidevamo, zabeležilo rahlo pozitivno rast v višini blizu 1%. V 
naslednjih letih naj nebi bilo bistveno drugače. Pričakujemo povečanje izvoza za okoli 4% 
pod vplivom domačih in mednarodnih dejavnikov menimo, da se utegne gospodarska rast 
leta 2011 še nekoliko okrepiti recimo na 2,5% več pa zagotovo ne.  
 
Razmere na trgu dela se seveda poslabšujejo in se bodo izboljševale z zamikom. Za leto 
2009 pričakujemo 2,4% zmanjšanje zaposlenosti. Relativno majhen upad zaposlenosti v 
Sloveniji, bistveno manjši kot v veliki večini drugih držav, je glede na padec aktivnosti 
posledica naših ukrepov za ohranjanje delovnih mest in večjega vključevanja brezposelnih v 
programe aktivne politike zaposlovanja, ki se je, spoštovani zbor, povečalo za skoraj 100% 
ob 50% povečanju brezposelnosti. Brez intenzivnih ukrepov na trgu dela bi imeli v Sloveniji 
približno 20 tisoč ljudi brez dela več kot jih imamo. Povprečna letna stopnja registrirane 
brezposelnosti, gre za najbolj konzervativno oceno, ki jo moramo imeti bo letos 9,1%, drugo 
leto se bo povečala na 10,6%, kar bo v primerjavi z drugimi državami še vedno zelo nizko, 
ampak povprečje seveda zanima statistiko, dostikrat o njem govori Vlada in Državni zbor, 
kdor je nezaposlen v teh 10% je seveda tisti, ki nosi največje breme te krize zlasti, če je 
zaposlen tudi njihov partner in je cela družina v finančni krizi.  
 
Upad gospodarske aktivnosti v letu 2009 bo vplival tudi na gibanje plač v zasebnem sektorju, 
kjer se bo nominalna rast bruto plače izrazito upočasnila.  
 
Vlada bo v naslednjih letih vodila restriktivno politiko plač v javnem sektorju tako, da bi 
zmanjšala javno finančne odhodke. Letos se bo razmerje med rastjo plač in produktivnostjo 
zelo poslabšalo, v naslednjih letih pa se bo postopno izboljševalo. Leta 2011 bo rast plač v 
zasebnem sektorju enaka in bo zaostajala za produktivnostjo dela. Tisti, ki ste morda 
pozorneje poslušali moj nastopni govor veste, da sem to postavil kot cilj vladne politike v 
tem mandatu. 
 
Ob relativno visokem primanjkljaju in povečanem dolgu države, bo javnofinančna politika 
tako kot letos, tudi v naslednjih letih razpeta med dva ključna cilja. Doseganje 
makroekonomske stabilnosti na eni strani in podpiranje dolgoročne rasti na drugi strani. S 
sprejemanjem protikriznih ukrepov narašča tveganje za stabilnost javnih financ na srednji in 
dolgi rok, vendar moramo tako kot druge države, vendarle kratkoročno ukrepati. Moramo, 
čeprav ne v takem volumnu kot je bilo predlagano tudi v tem visokem zboru, ker to 
zmanjšuje potem prihodkovno stran proračuna, na drugi strani pa obstajajo pravice, ki smo 
jih dolžni javno finančno servisirati in prihaja do primanjkljaja, ki bi bil nevzdržen.  
Torej fiskalna politika je pred dilemo ali naj zagotovi tako imenovanim maastrichtskim 
merilom, ki določajo presežen javnofinančni primanjkljaj in dolg ali pa in v kolikšni meri naj 
zadosti lizbonskim ciljem, se pravi razvojnim ciljem ekonomskih politik. Skušali smo slediti 
razvojni usmerjenosti v največji možni meri, ki nam stabilnost javnih financ to še dopušča. 
Davčne razbremenitve gospe in gospodje, v preteklih letih so znižale javnofinančne prihodke. 
To je dobro. Ampak tega niso spremljali ukrepi, ki bi omogočili znižanje skupnega obsega 
prestrukturiranja javnofinančnih odhodkov. To pa ni dobro. Zato se škarje med prihodki in 
odhodki vedno bolj odpirajo, kar predstavlja dodaten problem ob nujnosti financiranja 
protikriznih ukrepov in povečanja obsega socialnih prejemkov. Brez posebnih, brez 
sprememb posameznih politik bi ob koncu srednjeročnega obdobja javnofinančni dolg znašal 
55%, primanjkljaj pa bi se vsa leta gibal med 7 in 8%. To je nemogoče, to je nedopustno. 
Nas silite trende ustavit, javnofinančni primanjkljaj v prihodnjem letu ne bo presegel več kot 
5,6%, vključujoč vse blagajne, v letu 2011 pa bo za dobro odstotno točko nižji.  
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Javni dolg naj bi se povečal največ do 40% bruto domačega proizvoda. Tak javnofinančni 
primanjkljaj je seveda relativno visok. Vendar glede na gospodarske razmere prav nič ne 
odstopa od primanjkljajev, ki jih načrtujejo druge evropske države, tudi evrske. V tem nismo 
nič posebnega. Zaradi počasnega okrevanja gospodarstva bi prehiter umik protikriznih 
ukrepov in pretirano zmanjševanje državne porabe lahko povzročilo dodatne negativne 
posledice, zato se predvideno izboljšanje stanja javnih financ načrtuje šele v letu 2011. 
 
Ob pripravi obeh proračunov smo se odločili, da uporabimo, kot ste lahko opazili - prav 
gotovo del parlamenta tega ne bo pohvalil, drugi pa -, nov pristop k njegovemu oblikovanju. 
Bistvo je v tem, da smo načrtovanje izdatkov neposredno povezali s cilji in dejavnostjo za 
dosego teh ciljev. Na tak način spodbujamo natančnejše določanje ciljev, s tem pa tudi 
nujnost dogovora o tem, kaj in koliko resnično potrebujemo za uravnotežen razvoj Slovenije. 
Za to presojo smo si zastavili vprašanje o vlogi države pri spodbujanju razvoja in skušali 
ugotoviti, kateri ukrepi znotraj politik lahko najbolj učinkovito prispevajo k trajnostnemu 
razvoju. To je bila osnova za določitev strukture javnih izdatkov. 
 
Programski proračun je torej, kot sem na začetku rekel, orodje za večjo povezanost ciljev in 
ukrepov posameznih politik, njegov rezultat bi moral biti večja učinkovitost. Izhodišče za 
pripravo takega proračuna je bila tudi analiza vseh do sedaj sprejetih in veljavnih razvojnih, 
strateških in izvedbenih dokumentov - teh je kar precej v Sloveniji - ter realiziranih izdatkov 
iz državnega proračuna vse od leta 2000 naprej. Predlagani razrez proračunov za leti 2010 in 
2011 tako obstoječe strategije združuje v okvire naslednjih razvojnih politik in prioritet.  
 
Prvič, spodbujanje podjetništva in konkurenčnosti, kjer bo naša prioriteta zagotoviti finančne 
vire za rast malih in srednjih podjetij ter zagotavljanje učinkovitih in ciljno usmerjenih 
storitev za podporo podjetništvu, razvijanje poslovnega okolja in kreativnosti.  
 
Drugič, visoko šolstvo, znanost, tehnologija in informacijska družba, kjer bo naša prioriteta 
povečanje vlaganj v tehnologijo in znanost, zlasti za gospodarstvo, prenova visokega šolstva, 
izboljšanje učinkovitosti vlaganj v raziskovalno in razvojno dejavnost in kakovost dosežkov 
ter razširjena uporaba informacijsko-komunikacijske tehnologije.  
 
Tretjič, boleče, trg dela, kjer se bomo s svojimi aktivnostmi osredotočili zlasti na učinkovito 
in ciljno politiko zaposlovanja skupaj z večjo učinkovitostjo delovanja institucij na trgu dela.  
 
Četrtič, izobraževanje, kultura in šport, kjer bo naša prednostna naloga zagotoviti 
kakovosten in dostopen vzgojno-izobraževalni sistem storitev na vseh ravneh, zagotoviti 
spodbudno okolje za ohranjanje in razvoj slovenske kulture, umetnosti in jezika ter širit 
športno dejavnost prebivalstva in spodbujati vrhunske rezultate. 
 
Petič, promet in prometna infrastruktura, kjer bodo naše prednostne naloge usmerjene v 
posodobitev železniškega sistema, ki naj bi dolgoročno omogočil preusmeritev potnikov iz 
individualnega cestnega prevoza, izvajali bomo ukrepe za učinkovito rabo energije v prometu 
z namenom zmanjšanja emisij toplogrednih plinov in drugih onesnaževalcev, ter ukrepe na 
cestni infrastrukturi za nemoteno in varno odvijanje prometa. V zadnjih dneh sem bil v 
pogostih stikih z visokimi predstavniki prometnega ministrstva in tudi novim generalnim 
direktorjem železnic. Jaz sam in vi bi si želeli, da bi stvari pri zagonu nove prometne 
infrastrukture na železnici stekle hitreje, vendar vam moram povedati, da dela tečejo po 
najboljših močeh tistih, ki jih opravljajo. Študija je končana, kmalu bo predstavljena. Jaz 
bom prihodnji teden obiska vodstvo Slovenskih železnic, tako bo tudi javnost seznanjena s 
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študijo, ki je pripravljena. In počasi, mislim, da prihodnje leto lahko pričakujemo, da bomo 
zasadili prve lopate za tisto, čemur bomo rekli po koncu izgradnje avtocestnega križa, kot 
sem včeraj naznanil na tiskovni konferenci, je rešena tudi Dolenjka, tako da bo v treh tednih 
stvar ad akta. Kar se tiče pogojev za nadaljevanje gradnje upam, da se bo v tem mandatu 
začelo po koncu avtocestnega kraka z renovacijo železniške infrastrukture. 
 
Sedmič, kmetijstvo, gozdarstvo, ribištvo, prehrana. Naša prednostna naloga bo zagotoviti 
stabilen trajnostni razvoj kmetijstva, predelavo in proizvodnjo kakovostne in varne hrane ter 
stabilen trajnostni razvoj gozdov in ribištva. 
 
Okoljska in prostorska politika, osmič, kjer bo največ pozornosti namenjeno integraciji 
okoljskih in prostorskih vidikov v sektorske politike, optimizaciji postopkov priprave 
prostorske in projektne dokumentacije. Mnogi med vami ste župani in veste kakšne težave 
imamo s tem in upam, da jih bomo rešili. Ker če ne bomo rešili tega, ne moremo nič. 
Povečali bomo vlaganja v okoljske tehnologije in njihovo uporabo. 
 
Devetič, socialna varnost in zdravstveno varstvo. Za naše ljudi zelo pomembna stvar. Bolj od 
zdravja ni pomembno nič. Kjer bo naša prva naloga ohranjati doseženo raven  
socialne varnosti, vendar hkrati povečati prvič, preglednost, drugič, učinkovitost in tretjič, 
pravičnost pridobivanja socialnih prejemkov. Modernizirali bomo pokojninski in invalidski 
sistem ter povečali učinkovitost in kakovost zdravstvenega varstva vključno z večjo 
učinkovitostjo investicij v racionalni mreži izvajalcev zdravstvenega varstva. 
 
Desetič. Nacionalna varnost obramba in zunanje zadeve, osrednja naloga na področju 
obrambe bo postopna izgradnja zmogljivosti Slovenske vojske za izvajanje nalog kolektivne 
nacionalne obrambe ter sodelovanja v mednarodnih operacijah in misijah. Tukaj vem, da so 
glede tega različni pogledi in pomisleki. Drugi teden bo zasedal moj Svet za nacionalno 
varnost, kmalu za tem Vlada pred končno odločitvijo o zelo delikatnih stvareh glede misij se 
želimo posvetovati tudi s tem visokim zborom. Prizadevali se bomo za dvig standardov na 
področju analize politik in imigracije beguncev in tujcev. Na področju zunanjih zadev bo naša 
prednostna naloga povečati učinkovitost gospodarske diplomacije. Z uresničevanjem ključnih 
programov določenih v nacionalnem programu varstva pred naravnimi in drugimi nesrečami 
bomo izboljševali pripravljenost in odzivnost sil na zaščito reševanje in pomoč na nesreče, ki 
jih povzročajo podnebne spremembe. Vsi tisti, ki ste hkrati evalvirani v reševanje ljudi in 
premoženja, ko pride do naravnih nesreče morate priznati, da slovenska civilna zaščita deluje 
vzgledno, kmalu bo imela svoj praznik, mislim da prihodnji teden v Novem mestu in ste tudi 
vi vljudno vabljeni na ta dogodek. 
 
V povezavi z razvojno naravnanim proračunom so sočasno potekali pogovori tako o 
protikriznih kot o strukturnih ukrepih. Vidim, da mi zelo zmanjkuje časa, zato moram, čeprav 
bi si želel drugače, pohiteti s to pomembno temo. Protikrizni ukrepi so večinoma naravnani 
pri nas in zunaj kratkoročno. Javnofinančne omejitve in jasni demografski trendi vse manj 
ljudi dela za vse več upokojencev pa nedvoumno kaže nato, da se določenim strukturnih 
spremembah absolutno ni mogoče izogniti. O ukrepih je Vlada pričela razpravo tako širšo z 
zainteresirano javnostjo, socialnimi partnerji in končala jo bo tukaj na Državnem zboru. 
 
Strukturne prilagoditve v naslednjih dveh letih bodo potekale na naslednjih štirih področjih.  
 
Prvič. Nujne institucionalne prilagoditve na področju opravljanja javnih institucij. To kar 
imamo sedaj je podedovanje stanja iz prelomnega časa leta 1990, mnogi zakoni sežejo 



 
 

REPUBLIKA SLOVENIJA 

KABINET PREDSEDNIKA VLADE 

 

 

Gregorčičeva 20, 25, 1000 Ljubljana, Slovenija, telefon: 01 / 478 10 00, faks: 01 / 478 17 21, www.kpv.gov.si 
 

praktično v rojstvo naše države, sedaj smo leta 2009 in imamo še vedno staro zakonsko, 
sistemsko osnovo, nemogoče, da bi to zadoščalo izzivom, ki jih terja sodobni čas. 
 
Drugič. Spodbujanje podjetništva konkurenčnosti in preglednosti trga dela. Kot sem prej 
rekel boleče a nujno. Samo, če rečem recimo, da je, to je seveda površna ocena, da je padel 
družbeni proizvod za več kot 10% na statistični ravni v enem letu ne na ravni posameznika, 
ker so tukaj razlike, eni so to preživeli bolje, drugi bistveno slabše. Ali se je procentualno za 
10% znižal tudi naš standard? Ne toliko. Zakaj? Zato, ker smo socialno ukrepali v tem letu. 
Ampak, ta razlika med tem koliko bi moral upasti naš standard, če je upadel BDP in tem kar 
imamo danes je padec naše konkurenčnosti. Dolgoročno moramo imeti konkurenčno 
gospodarstvo, če hočemo imeti zaposlitve, zlasti tiste z visoko dodano vrednostjo. Če želimo 
priti do konkurenčnosti se moramo, gospe in gospodje, pogovoriti o tem koliko lahko 
zajamemo v prostor solidarnosti, ne preveč, da ne bi zlomili sistema solidarnosti in socialne 
varnosti. Pa tukaj moram biti zelo jasen in v tem smislu pogledati na opozicijo, Vladi ne gre 
za to, da bi kupovala socialni mir, gre ji za to, da tisti, ki niso nič krivi za to krizo v kateri so, 
ne bodo plačali breme za njeno reševanje, moramo pa najti ravnovesje.  
 
Tretjič. Prilagoditve v prometni in energetski infrastrukturi za učinkovito okoljsko in 
podnebno politiko. 
 
In na koncu, četrtič. Prilagoditve sistema socialne varnosti in zdravstvenega varstva. V prvi 
skupini pomembnih institucionalnih prilagoditev gre za šest ukrepov. Prvič, ustanovitev javne 
agencije za upravljanje s podjetji v državni lasti in preoblikovanje kapitalske in odškodninske 
družbe, potem ustanovitev javnega sklada za ravnanje z nepremičninskim premoženjem 
države, naprej, okrepitev institucije nadzora finančnih storitev, naprej, prilagoditev nadzora 
na področju omrežnih storitev, komunikacij, energetike in prometa, kjer je predlog, da se 
opravi razmislek in do leta 2010 začne postopek, da se, če bo to tako odločeno, nadzorna 
institucija na področju telekomunikacije in energetike in prometa med seboj povežejo. Zdaj 
bo to velika debata, ampak na koncu moramo priti do neke rešitve. Predvideno je 
preoblikovanje Družbe za avtoceste Republike Slovenije. 
 
Pomembna bo okrepitev institucije varstva konkurence in preoblikovanje Urada za varstvo 
konkurence v neodvisno institucijo. To moram zelo jasno povedati, da ne bo kakšnih diskusij 
o tem, da Vlada zdaj želi z reorganizacijo politično podrediti te institucije njenim ambicijam. 
Veste, da sem, še preden sem nastopil mandat kot predsednik Vlade, skupaj z ekipo obiskal 
regulatorje in jim dal besedo, da ne smejo biti od nikogar šikanirani, če bodo, naj mi to 
sporočilo. Če se je komu kaj zgodilo, ne vem, na Agenciji za trg vrednostnih papirjev, na 
drugih agencijah, pri gospodu Soršaku, naj pokliče in naj mi sporoči, da so šikanirani s strani 
Vlade in da želijo take ali drugačne odločitve s strani ministra ali mene osebno. /Oglašanje v 
dvorani./ Prosim? Prosim, izvolite. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Mir v dvorani! 
 
PREDSEDNIK VLADE BORUT PAHOR: Pomembna institucija bo tudi OECD, Organizacija 
za sodelovanje in razvoj - upam, da bomo prihodnje leto člani -, podpora okrepitvi 
neodvisnosti te institucije, pomembna bo tudi ustanovitev Agencije za javno naročanje. 
Centraliziranje postopkov javnega naročanja - zdaj pa pazite! Centraliziranje postopkov 
javnega naročanja, ki v Sloveniji obsega približno 10% BDP-ja, ne pomeni neposrednega 
centraliziranja javnih naročil, kot bi kdo utegnil misliti, temveč, če sem lahko dovolj jasen, 
centraliziranje postopkov in metod, ki pripeljejo do učinkovitejšega opravljanja te funkcije. 
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Upam, da tisti, ki ste v prejšnjih mandatih, prav zagotovo mi, ki imamo to nalogo v tem 
mandatu, niste bili zadovoljni s sistemom javnih naročil v Sloveniji. Ne bi šel rad v 
podrobnosti, ampak nihče ne more biti s tem zadovoljen, da sistem je potreben sprememb. 
Predvidene so tudi spremembe na področju, ki ga zdaj ureja Zakon o zavodih. To je 
preživeta zakonodajna ovira in onemogoča učinkovito delovanje gospodarskih javnih služb. 
Ta zakon je, mislim, da tudi iz leta 1991, danes smo pa leta 2009. Kako bo Zakon o zavodih 
izpred 20 let odgovarjal na izzive današnjega časa. 
 
Drugi sklop strukturnih prilagoditev je namenjen spodbujanju podjetniške konkurence in 
preglednosti trga dela, izboljšanju pogojev za učinkovitejše financiranje razvojnih programov 
ter malih in srednjih podjetij. Ugotavljamo, da imamo relativno veliko število predvsem 
izvajalskih institucij, imamo SID banko, Podjetniški sklad, Eko sklad, Regionalno razvojno 
agencijo, imamo JAPTI itd., ki med seboj premalo koordinirajo svoje poslovne politike in 
instrumente, s katerimi se poskuša spodbuditi razvojne projekte v gospodarstvu. Na tem 
področju v letu 2010 načrtujemo spremembe, ki bodo omogočale, da se te institucije bodisi 
organizacijsko povežejo, ali pa medsebojno uskladijo poslovne načrte za srednjeročno 
obdobje in s tem omogočajo boljše izkoriščanje evropskih sredstev. Jaz sem včeraj pogledal 
statistiko izkoriščanja evropskih sredstev in nimam nič proti, če enkrat opravimo tukaj 
razpravo o tem vprašanju. Mislim, da bi bilo to dobro. Ne moremo biti popolnoma nesrečni, 
ampak ni nobenih razlogov, da bi bili ponosni na uspehe, ki jih dosegamo. Mislim, da bo 
potrebno tudi nekaj institucionalnih sprememb, če hočemo biti uspešnejši. Moram pa tudi 
povedati jasno kaj mi je ministrica za regionalno politiko rekla: Takoj sem opazila kje so 
problemi v sistemu, vendar ta sistem je akreditiran in če bi šli takoj v spremembo sistema bi 
potrebovali čas za novo akreditacijo v Bruslju in bi dodatno zamujali s časom za uspeh pri 
črpanju evropskih sredstev. Tako smo sedaj nekje vmes in se moramo tukaj enkrat odločiti 
kaj bomo storili. Jaz mislim, da so potreben institucionalne spremembe in bi tvegal, do leta 
2013 moramo počrpati denar. Tam je denar, ki nas čaka, edini pravi svež denar v kriznih 
časih. 
 
Naslednji sklop so prilagoditve na področju prometa, energetike in okoljske podnebne 
politike. Ne bi rad, da bi izgledalo kot da to vprašanje ni pomembno za Vlado, je, vendar mi 
je zmanjkalo časa, pravila pa je treba v tem Državnem zboru tudi spoštovati. 
 
PREDSEDNIK DR. PAVEL GANTAR: Hvala lepa, gospod predsednik. 


